
P r o t o k ó ł  nr LX/06

z LX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, która odbyła się 
w dniu  26 października  2006r.

 w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku.

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1000.

1. Otwarcie LX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan Józef

Migdał  mówiąc: „Otwieram LX sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”. 

Następnie Przewodniczący powitał Panie i Panów  Radnych, burmistrza miasta Kłodzka

Pana Romana Lipskiego, zastępców burmistrza: Pana Leszka Michalskiego oraz Pana

Janusza Rudnickiego, sekretarza urzędu Pana Jerzego Rutkowskiego, dyrektorów

jednostek podległych, naczelników wydziałów, pracowników urzędu, media oraz obecnych

na sali mieszkańców Kłodzka.

2. Stwierdzenie ważności sesji.

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż obecnie w sesji bierze udział

15 radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.

Radny K. Oktawiec przybył o godz. 1005.

Radna J. Kobak, radny Z. Duda i radny Ł. Walter  przybyli  o godz.  1010. 

Radna I. Adamczewska, i radny K. Kubit przybyli  o godz.  1040.

Wówczas stan rady wynosił  21 radnych.

3. Wybór sekretarzy sesji. 

Nikt z radnych nie wyraził woli pełnienia funkcji sekretarza LX sesji, zatem nie

dokonano jego wyboru. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.

Wprowadzono następujące poprawki:

Radny Pan Z. Żerkowski wniósł o wprowadzenie pod obrady sesji projektu uchwały

w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lokalizacji salonu gier na automatach, druk nr 530.

Radny Pan M. Krzak wniósł o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia

dotacji celowej  na roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków

znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 531.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone poprawki.

 Wprowadzenie w punkcie 19 porządku obrad projektu uchwały

w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lokalizacji salonu gier na automatach, druk nr 530.



2

Głosowanie: za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się -  5. Projekt uchwały

wprowadzono.

 Wprowadzenie w punkcie 20 porządku obrad projektu uchwały

w sprawie udzielenia dotacji celowej  na roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do

rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 531.

Głosowanie: za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się - 3. Projekt uchwały wprowadzono.

W związku z tym, że więcej uwag nie wniesiono Pan Przewodniczący poddał pod

głosowanie przyjęcie całego porządku obrad wraz z naniesionymi poprawkami.

Głosowanie: za – 17 jednogłośnie.

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco:
1. Otwarcie LX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.
2. Stwierdzenie ważności sesji.
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.
5. Zatwierdzenie protokołu z LVIII oraz LIX nadzwyczajnej sesji. 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami Rady Miejskiej.
7. Ocena realizacji budżetu za III kwartały 2006r.
8. Ocena sprzedaży mienia gminnego oraz stanu ilościowego na 30 września

2006r.
9. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS na okres zimy.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu

nieruchomości, druk nr 522.
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta

Kłodzka umowy dzierżawy nieruchomości w trybie bezprzetargowym, druk nr 523.
12. Wręczenie Panu Romanowi Lipskiemu Burmistrzowi Miasta Kłodzka Certyfikatu

„System Zarządzania Jakością” dla Gminy Miejskiej Kłodzko.
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego dzielnicy staromiejskiej miasta Kłodzka – Wyspa
Piasek, druk nr 488. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla terenu położonego między ulicami: Śląską, Karola Miarki, Henryka
Sienkiewicza, Kwiatową, Potokiem Jawornik, granicami miasta i ulicą Mariańską
w Kłodzku, druk nr 524.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej obszaru „Owcza Góra” w Kłodzku,
druk nr 528.

16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej Kłodzko na
2006 rok, druk nr 525.

17. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkoli i zespołów przedszkolno
– żłobkowych, druk nr 526.

18. Podjęcie uchwały zmieniający uchwałę XLIII/359/2005 Rady Miejskiej w Kłodzku z
dnia 27 października 2005r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej
w Kłodzku, druk nr 527.

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lokalizacji salonu gier na
automatach, druk nr 530.

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej  na roboty budowlane przy
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy
Miejskiej Kłodzko, druk nr 531.

21. Interpelacje i zapytania radnych. 
22. Wnioski i oświadczenia radnych. 
23. Sprawy różne.
24. Zakończenie sesji.
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5. Zatwierdzenie protokołu z LVIII oraz LIX nadzwyczajnej sesji. 

Radny Pan W. Gacek poinformował, iż podczas ostatniej nadzwyczajnej sesji Rady

Miejskiej w Kłodzku przedstawiając sprawozdanie z prac Komisji Zdrowia, Pomocy

Społecznej, Sportu i Turystyki użył zbyt wielkiego skrótu myślowego z którego

wynikałaby krzywdząca ocena opinii niektórych radnych i mieszkańców dot. budowy

basenu. Być może wynikałoby z tego, że część radnych była przeciwna budowie basenu,

a wynikało to wręcz z czegoś innego, dlatego też pan radny wnosi o dopisanie do

sprawozdania z prac Komisji i do protokołu następującej uwagi.

W sprawozdaniu Komisji Zdrowia w części dot. zakresu sportu za słowami: I tak budowa

zespołu basenów  sportowo – rekreacyjnych, stanowiących również atrakcję turystyczną,

nie weszła do planu inwestycyjnego – dopisać -  ze względu na kontrowersję w

ocenie możliwości realizacji inwestycji.

Więcej uwag nie wniesiono zatem Pan Przewodniczący J. Migdał poddał pod głosowanie

przyjęcie protokołów z LVIII sesji oraz LIX nadzwyczajnej sesji wraz z wniesioną

poprawką. 

Głosowanie za – 17 jednogłośnie. Protokoły przyjęto.

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami Rady
Miejskiej (zał. nr 1).

Pytań nie stwierdzono.

7. Ocena realizacji budżetu za III kwartały 2006r. 

Pani H. Popiel – Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko poinformowała, iż budżet został

uchwalony z deficytem, źródłem pokrycia tego deficytu był planowany kredyt

długoterminowy, aby rozpocząć procedurę przetargową  Rada podjęła uchwałę w dniu

25.05.2006r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w banku wybranym

w drodze przetargu nieograniczonego do wysokości 5 250 000 zł. Dochody na kwotę

planowaną 52 026 348 zł zostały zrealizowane w wysokości 39 078 706 zł co stanowi

75,11%. Plan wydatków za III kwartały wynosi 54 806 283 zł zostały one zrealizowane

w wysokości 34 205 163 zł tj.  62,41%. Wydatki majątkowe na kwotę planowaną

6 927 276zł  zostały zrealizowane w wysokości 932 476 zł tj. 13,46%, natomiast wydatki

bieżące zostały zrealizowane w wysokości 69%. Jeśli chodzi o realizację spłat kredytów

i pożyczek przebiegają one zgodnie z harmonogramem i zostały zrealizowane za 9

miesięcy w wysokości 72%.  Szczegółową informację odnośnie zadań majątkowych

Państwo radni otrzymali do Biura Rady, jest tam również załącznik nr 1 do informacji,

który przedstawia w jakich obszarach, jakie zadania i w jakiej wysokości zostały

zrealizowane i jakie jest zaangażowanie tych zadań tzn. jakie są już zawarte umowy. 

Radny Pan L. Rogalewski poprosił o podanie jaki jest na dzień dzisiejszy

faktyczny stan zadłużenia Gminy Miejskiej Kłodzko.



4

Pani Skarbnik w odpowiedzi podała, iż przedłoży tę informację Panu radnemu po

przerwie bowiem musi zrobić wydruk tej informacji, w biuletynie stan zadłużenia

określony jest na koniec roku.

Więcej pytań i uwag nie wniesiono.

8. Ocena sprzedaży mienia gminnego oraz stanu ilościowego na 30 września
2006r. (zał. nr 2).

Wiceprzewodnicząca Pani C. Włodarczyk poinformowała, iż w informacji na temat

dochodów osiągniętych z tytułu gospodarowania nieruchomościami gminnymi jest podane

następujące stwierdzenie: obecnie w zasobach gminy pozostaje 4764 lokali mieszkalnych

z czego lokali własnościowych jest 2 350. Pani radna stwierdza, iż to nie są zasoby Gminy

– są to zasoby prywatnych właścicieli, zasoby Gminy to 2 414 lokali mieszkalnych. 

Burmistrz Pan R. Lipski stwierdził,  iż właśnie tak jest zapisane: obecnie

w zasobach gminy pozostaje  4 764 lokali mieszkalnych z czego lokali własnościowych

jest 2 350 a 2 414 to lokale gminne.

Pani C. Włodarczyk stwierdziła,  iż nie będzie polemizować, ale zasób gminny to

jest to co posiada gmina, a gmina nie posiada 4 764 lokali mieszkalnych tylko 2 350.

Zastępca Burmistrza Pan L. Michalski wyjaśnił, iż nazewnictwem zasób gminy

traktuje się te nieruchomości, w których chociaż jeden lokal jest własnością gminy, może

to być tylko 2% ale w nazewnictwie traktuje się to jako zasób gminy i stąd też może

powstaje to nieporozumienie.

9. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS na okres zimy (zał. nr 3).

Radny Pan W. Gacek poinformowała, iż Komisja Zdrowia  na posiedzeniu w dniu

dzisiejszym przedyskutowała problem zabezpieczenia socjalnego podopiecznych OPS na

okres zimowy. Należy podkreślić wielkie zaangażowanie OPS i bardzo wysoko ocenić

pracę tegoż ośrodka w zabezpieczeniu niezbędnych potrzeb dla podopiecznych. Z drugiej

strony należy zwrócić uwagę na rzecz przerażającą – gwałtownie wzrasta liczba osób

wymagających pomocy z OPS, osób bezradnych życiowo, osób ubogich i bezdomnych.

Ze sprawozdania wynika, że co kolo 15 obywatel miasta Kłodzka korzysta z usług OPS

w samym dożywianiu. jeżeli w jadłodajni na ul. Łukasińskiego około 500 do 700 osób

korzysta z bezpłatnych posiłków to następne 500 osób korzysta z dotacji finansowych na

dożywianie i około 500 dzieci w szkołach korzysta z pomocy w dożywieniu stanowi to

liczbę około 1500 – 1800 osób. Jest to przerażająca liczba mieszkańców wynika nie tylko

z tego powodu, że ludzie nie zawsze są zaradni nie potrafią znaleźć miejsce pracy,

ale z tragicznie wzrastającego bezrobocia i odpływu części mieszkańców poza miasto

Kłodzko. Zmniejsza się liczba  mieszkańców, a zwiększa się liczba wymagających pomocy

społecznej. 
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Podsumowując radny Pan W. Gacek w imieniu Komisji pogratulował Ośrodkowi Pomocy

Społecznej dotychczasowych osiągnięć w pracy, jednak z drugiej strony Komisja zwraca

uwagę na zatrważające zjawisko pogłębiającej się  nędzy społecznej.

Ponadto radny Pan W. Gacek dodał, iż w trakcie tej kadencji Komisja Zdrowia

ubiegała się o uruchomienie noclegowni dla kobiet w skali powiatu – było to niemożliwe

do realizacji – w tej chwili  Pani Dyrektor poczyniła starania, aby noclegownia powstała –

także prawdopodobnie będzie możliwość noclegowni dla kobiet z miasta Kłodzka, które

do tej pory były odsyłane poza miasto do innych miejsc. 

Radny Pan M. Krzak zapytał Panią Dyrektor OPS jaką techniką pracownicy OPS

będą uwrażliwiali społeczeństwo w celu zminimalizowania zagrożeń jakie niesie zima. 

Pani Jolanta Leszko – Dyrektor OPS wyjaśniła, iż będzie to najprostsza technika

czyli rozmowa z drugim człowiekiem, czyli wskazanie, że druga osoba mieszkająca za

ścianą może potrzebować pomocy – należy więc wskazać miejsce do którego winna się

udać. Należy zapukać do drzwi sąsiada pytając w czym można mu pomóc i gdzie go

można skierować – czyli najzwyklejsza rozmowa i obserwacja. Pani Dyrektor dodała,

iż kolejną techniką jest wywiad środowiskowy. 

Pan Burmistrz R. Lipski zwrócił uwagę na fakt, iż jest też druga strona medalu

jeśli chodzi o biedę i bezrobocie, bowiem wiele inwestycji realizuje się w mieście,

a jednak brak jest rąk do pracy, brak jest budowlańców. Nie mniej jednak burmistrz

potwierdza, iż istnieje problem bezrobocia i zadaniem burmistrza i rady jest stworzenie

warunków do stworzenia nowych zakładów pracy. Jest wielu kontrahentów i podmiotów,

które chciałyby inwestować w mieście Kłodzk, ale miasto jest ograniczone terytorialnie.

Dobry zamysł i ciekawa dyskusja z udziałem wójta R. Niebieszczańskiego jaka miała

miejsce na początku kadencji musi się kiedyś ziścić w sensie połączenia dwóch gmin:

miasta i gminy wiejskiej Kłodzko wówczas łatwiej będzie zdobyć potencjalnych

inwestorów. 

Jeśli chodzi o noclegownię dla kobiet to jest to zadanie niewątpliwie burmistrza,

ale i starosty powiatu kłodzkiego. Poczyniono określone działania i burmistrz ma

nadzieję, że do końca tej kadencji zapadną decyzje w celu pozyskania jednego

z obiektów przy ul. Łukasińskiego  wówczas przemieści się całą siedzibę OPS, powstanie

tam m.in. noclegowania dla mężczyzn i dla kobiet.

Następnie podjęto dyskusję na temat podatków i opłat lokalnych, wprowadzania ulg

podatkowych dla przedsiębiorców, co mogłoby docelowo zmniejszyć bezrobocie.

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze

przetargu nieruchomości, druk nr 522 (zał. nr 4).
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu

Przestrzennego radny Pan Z. Żerkowski poinformował, iż komisja wydała pozytywną

opinię do powyższego projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie stwierdzono.

Przewodniczący Pan J. Migdał poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowanie: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 

Uchwała przeszła i otrzymała nr LX/458/2006 (zał. nr 5).

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza
Miasta Kłodzka umowy dzierżawy nieruchomości w trybie bezprzetargowym,
druk nr 523 (zał. nr 6).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu

Przestrzennego radny Pan Z. Żerkowski poinformował, iż komisja zaopiniowała projekt

uchwały negatywnie w związku z tym, że komunikacja do tego lokalu nie została

rozstrzygnięta, a 10 letni okres dzierżawy  jest zbyt długi.

Pan burmistrz R. Lipski wyjaśnił, iż komunikacja jest od tyłu budynku, więc nie

zgadza się ze stwierdzeniem, ze nie jest ona rozstrzygnięta.

Radny Pan Z. Duda stwierdził, iż nie przeprowadzono konsultacji społecznych

z mieszkańcami sąsiadującymi z nieruchomością, zatem Pan radny wnosi o ich

przeprowadzenie i poddanie pod głosowanie projektu uchwały na następnej sesji już dla

nowej Rady.

Zastępca burmistrza Pan L. Michalski stwierdził, iż mylone są dwa pojęcia:

jednym tematem jest sposób korzystania z danej nieruchomości zaś innym tematem są

sprawy formalno – prawne. Cały problem polega na tym, że istnieje nieruchomość

wybudowana

w części na prywatnej działce i na części gruntu gminnego. Osoba chcąc uregulować stan

prawny tej nieruchomości zwróciła się do burmistrza, a burmistrz  do Rady Miejskiej

z prośbą o wyrażenie zgody na dzierżawę tego kawałka gruntu pod budynkiem na okres

10 lat tylko i wyłącznie w tym celu, aby posiadając umowę dzierżawy na okres 10 lat

osoba mogła złożyć wniosek o wykupienie tej części gruntu. Zatem chodzi o uregulowanie

stanu prawnego nieruchomości. W chwili obecnej dyskutuje się nad tym, co tam ma być,

jeśli są jakiekolwiek zastrzeżenia, że jest prowadzony lokal w którym sprzedaje się

alkohol  i z tego tytułu okoliczni mieszkańcy mają problemy – to można złożyć skargę,

jest komisja antyalkoholowa i wówczas tej osobie można cofnąć koncesję – stwierdza

burmistrz L. Michalski. 

Więcej uwag nie zgłoszono, zatem Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały

pod głosowanie.

Głosowanie: za – 7, przeciw – 9, wstrzymało się – 2. 

Uchwała nie została podjęta.
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12. Wręczenie Panu Romanowi Lipskiemu Burmistrzowi Miasta Kłodzka Certyfikatu
„System Zarządzania Jakością” dla Gminy Miejskiej Kłodzko.

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego dzielnicy staromiejskiej miasta
Kłodzka – Wyspa Piasek, druk nr 488 (zał. nr 7). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu

Przestrzennego radny Pan Z. Żerkowski poinformował, iż komisja zaopiniowała projekt

uchwały pozytywnie.

Uwag i pytań nie stwierdzono.

Głosowanie: za – 18,  przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała przeszła i otrzymała nr LX/459/2006 (zał. nr 8).

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego między ulicami:
Śląską, Karola Miarki, Henryka Sienkiewicza, Kwiatową, Potokiem Jawornik,
granicami miasta i ulicą Mariańską w Kłodzku, druk nr 524 (zał. nr 9).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu

Przestrzennego radny Pan Z. Żerkowski poinformował, iż projekt uchwały druk nr 524

został zaopiniowany pozytywnie, nie mniej jednak radny chciałby, aby wypowiedzieli się

jeszcze mieszkańcy, bowiem doszły pewne uwagi, gdzie mieszkańcy podtrzymują

protesty w sprawie drogi, która miałaby przebiegać przez osiedle. Inne sprawy, co do

lokalizacji usług na osiedlu zostały rozwiązane – teren ten przeznacza się pod

budownictwo jednorodzinne mieszkaniowe i do tego mieszkańcy nie mają uwag, są

protesty jeśli chodzi o drogę. 

Głos zabrał Pan Jan Studziński mieszkaniec osiedla Zacisze. Poinformował, iż

w miesiącu sierpniu złożył w sekretariacie Pana burmistrza obszerny protest 36

mieszkańców osiedla Zacisze odnośnie przebiegu drogi, do dnia dzisiejszego nie

otrzymano na ten protest żadnej odpowiedzi. Pan Studziński prosi o rozpatrzenie tej

sprawy, a Pan burmistrz niech odpowie czym się kieruje, że droga ma przebiegać akurat

w takim, a nie innym miejscu.

Wiceprzewodnicząca Pani C. Włodarczyk pomimo, że głosowała za pozytywną

opinią do przedłożonego projektu uchwały, powtarza pytanie które zadała na posiedzeniu

komisji, a dotyczy ono dokładnie spornej nieruchomości wybudowanej przez jedną

z właścicielek osiedla Zacisze. Po stwierdzeniu Pana J. Szprycha, że nieruchomość jest

samowolą budowlaną - jak to się ma do zapisu w § 24 dla ustaleń strefowych, gdzie jest

wyraźnie zapisane w ustępie 4, że na tym terenie mają znajdować się domy

jednorodzinne bądź bliźniacze o niskiej intensywności zabudowy, kondygnacji może być

tylko dwie - łącznie z poddaszem. Budynek tam wybudowany jest dużo większy Pani

radna prosi o informację co stanie się z tym budynkiem skoro Pan naczelnik stwierdził,           
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iż jest to samowola budowlana, a w projekcie planu zagospodarowania przestrzennego

nic nie podano co z taką budowlą powinno się stać.

Gos zabrał Pan  Czesław Malinowski Dyrektor Wydziału Zagospodarowania

Przestrzennego, Architektury i Budownictwa Starostwa Powiatowego w Kłodzku -

w pierwszej kolejności ustosunkował się do pytania drugiego poinformował, iż nie

stwierdzono jak dotychczas samowoli budowlanej, budowa jest prowadzona na podstawie

oprotestowanego pozwolenia na budowę, jest zgłoszona do użytkowania u Powiatowego

Inspektora Nadzoru Budowlanego i tam toczy się odpowiednie postępowanie. Jeśli chodzi

o wysokość zabudowy, to jest ona zgodna z ustaleniami planu. Budowa budynku

mieszkalnego jest tutaj rzeczą absolutnie zgodną z prawem, natomiast nie ma

możliwości, na podstawie planu,, przekształcenia tego budynku w obiekt hotelowy – co

było prawdopodobnie zamiarem inwestora tego budynku. Na pokoje gościnne można

przeznaczyć maks. 30%  powierzchni użytkowej tego obiektu. Natomiast jeśli chodzi

o budowę ulicy zbiorczej to jest ona niezbędna dla tego obszaru i dla całego miasta. 

Burmistrz Pan Roman Lipski ustosunkował się do zarzutu Pana Studzińskiego

odnośnie braku odpowiedzi na pismo mieszkańców os. Zacisze. Poinformował, iż w dniu

11 września 2006 została udzielona odpowiedź mieszkańcom osiedla Zacisze  za

pośrednictwem Pana Janusza Kinala, zam. ul. Hłaski 8. Treść pisma jest następująca:

Odpowiadając na zgłoszone pismem z dnia 9 sierpnia 2006 uwagi do projektu planu

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego pomiędzy ulicami Śląską,

Karola Miarki, Henryka Sienkiewicza, Kwiatową, Potokiem Jawornik granicami miasta i ul.

Mariańską w Kłodzku informuję, że nie dotyczą one zakresu ponownego wyłożenia

projektu planu miejscowego, który dotyczył wyłącznie wprowadzonych zmian dla

obszarów oznaczonych symbolami 2 MN,12MN, 1MN/U, 3MN/U i KZ w związku z tym

uwagi te nie podlegają i nie wymagają rozpatrzenia. Niezależnie od powyższego

ponownie wyjaśniam i stwierdzam, że uwagi zawarte w wystąpieniu całkowicie rozmijają

się ze stanem faktycznym, ponieważ w ustaleniach w § 15 ust. 1 projektu uchwały

parametry dla nowej drogi zostały określone w oparciu o przepisy rozporządzenia

ministra transportu i gospodarki morskiej z dnia 2 marca 1999r.w sprawie warunków

technicznym jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich usytuowanie (Dz. U. nr 43,

poz. 430)  i jednoznacznie odpowiadają określonym w tym rozporządzeniu warunkom

technicznym dla ulicy zbiorczej (Z). W tej sytuacji uwagi i obawy wyrażone w zbiorowym

wystąpieniu mieszkańców osiedla Zacisze są nieuzasadnione. 

Pan Burmistrz dodał, iż taka była treść pisma więc nie prawdą jest stwierdzenie, iż urząd

nie udzielił odpowiedzi. 

Radny Pan Z. Żerkowski stwierdził, że podpisów pod protestem jest wiele,

a plany zagospodarowania przestrzennego powinny być w interesie mieszkańców. Jak

widać jest niezadowolenie mieszkańców, więc uchwała wymaga konsultacji społecznych,
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jak również uzgodnień architekta z mieszkańcami w celu wyprowadzenia kompromisu,

drogę bowiem należy budować w interesie mieszkańców. Radny Pan Z. Żerkowski uważa,

że projekt uchwały należy oddalić na miesiąc czasu, aby Pan architekt miał czas na

rozmowę z mieszkańcami w celu osiągnięcia kompromisu. 

Burmistrz Pan  R. Lipski stwierdził, iż ciągłe oddalanie tego projektu powoduje to,

że wielu mieszkańców z tych dzielnic, które są wymienione w projekcie uchwały nie mogą

realizować niczego dlatego, że jest nieaktualny plan zagospodarowania przestrzennego.

Pan Studziński stwierdził, iż o tym, że jest odpowiedź Pana burmistrza

skierowana do jednej z osób  dowiaduje się  tutaj na sesji. W sytuacji kiedy pismo było

podpisane przez 36 mieszkańców, szacunek dla tych ludzi wymagał, aby powiadomić

wszystkich, wówczas z pewnością odnieśli by się do tematu, bo sprawa jest nad wyraz

wrażliwa, nie mogą sobie mieszkańcy pozwolić na to, aby iść po linii najmniejszego

oporu.  

Co do tematu dotyczącego nieszczęsnych zapisów odnośnie budowy przy

ul. Czarnieckiego Pan Studziński uważa, że gdyby były przestrzegane wnioski inwestora,

gdyby stosowny wydział zajmował się tylko i wyłącznie wnioskiem i nie powodował

zacietrzewienia mieszkańców – bo chodziło tylko o zapewnienie dojazdu do

nieruchomości. Zadbano o to, aby w projektach kolejnych uchwał wpisać ilości pokoi pod

wynajm, ilości miejsc parkingowych, o tym by rozróżniać ludzi na gości i na

mieszkańców. Przecież inwestor ma prawomocną decyzję o warunkach zabudowy,

z której wyraźnie wynika, że dojazd do posesji jest od ul. Czarnieckiego, a nie od

ul. Hłaski. Pan Studziński prosi, aby nie utrudniać życia mieszkańcom osiedla Zacisze,

którzy wybudowali się w określonych warunkach, uwzględniając zapisy planu, który

przestrzegano. Dlaczego więc w dniu dzisiejszym mieszkańcy mają znosić sytuację

wytworzoną przez jedną przedsiębiorczą inwestorkę. Mieszkańcy poszli tym tokiem

działania, który podpowiedziała władza miejska, aby ustawić tam określone znaki, takie

też wnioski zostały złożone w miesiącu sierpniu, podobnie przeszedł ten wniosek

pozytywnie przez Komisję jednak do dzisiaj nie ma realizacji. Parking olbrzymiej wielkości

został już połączony z ul. Hłaski w jakim celu – pyta Pan Studziński - aby korzystać

z czegoś co zostało zrobione w sposób naruszający obowiązujące przepisy

i decyzje, które wyszły z ratusza. Wpisano  działalność restauracyjną na tym adresie

w sytuacji kiedy nie było jeszcze odbioru, dzisiaj się mówi, że miała być mała

gastronomia. Mieszkańcy, którzy protestują oczekują, aby dla tej części osiedla znalazły

się takie zapisy, które będą szanowały nabyte przez mieszkańców prawa w dacie kiedy

kupowano działki i budowano się na osiedlu, które nie tylko z nazwy miało być „Zacisze”. 

Radny Pan M. Krzak uważa, że protest mieszkańców powinien był dołączony do

projektu uchwały po to, aby wszyscy radni wiedzieli, że do projektu planu
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zagospodarowania przestrzennego są uwagi mieszkańców. W rezultacie radny wnosi, aby

znieść z dzisiejszego posiedzenia sesji  projekt uchwały druk nr 524.

Pan Jerzy Szprych naczelnik wydziału urbanistyki wyjaśnił, iż w projekcie

uchwały, a dokładnie w załączniku nr 2 są zawarte informacje mówiące o tym jakie były

protesty i uwagi mieszkańców oraz w jaki sposób zostały rozpatrzone.

Przewodniczący Pan J. Migdał podziękował za zgłoszone uwagi i  wszelkie

wyjaśnienia, po czym poddał pod głosowanie złożony wniosek o wycofanie z obrad sesji

projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla terenu położonego między ulicami: Śląską, Karola Miarki, Henryka

Sienkiewicza, Kwiatową, Potokiem Jawornik, granicami miasta i ulicą Mariańską

w Kłodzku, druk nr 524.

Głosowanie: za – 9, przeciw – 4, wstrzymało się – 6. 

Pani D. Jończyk radca prawny urzędu wyjaśniła, iż zdjęcie projektu uchwały z porządku

obrad sesji sprowadza się do zmiany porządku obrad, a więc wymagana jest bezwzględna

większość czyli 11 głosów winno być za zdjęciem projektu uchwały.  Wynik głosowania

wskazuje, iż uchwała pozostaje pod obradami sesji.

Radna Pani K. Kobak zapytała czy przyjęcie projektu uchwały w sprawie planu

zagospodarowania przestrzennego zatwierdzi jednocześnie, że obiekt hotelowy zostanie

zatwierdzony w takiej a nie w zmienionej formie.

Radny Pan K. Oktawiec stwierdził, iż poczynania radnych zaskakują go coraz

bardziej, bowiem to co robiono dwa dni temu podczas posiedzenia Komisji to

zmarnowany czas. Obradowano nad tym planem ponad 4 godziny, wyjaśniono wszelkie

kwestie, w rezultacie opiniując projekt uchwały pozytywnie. Pan radny przypomina,

iż Rada stanowi prawo lokalne dla całego miasta, a nie dla określonej grupy

mieszkańców, prosi zatem o konsekwencje w działaniu. Dziwi radnego fakt, że Pani

Przewodnicząca odwołuje się do § 24, który nie został przyjęty, jeśli zatem to prawo nie

obowiązuje w tej chwili to ciężko się do niego odnosić. Budynek, który wzbudza tyle

emocji, został zbudowany na podstawie określonych przepisów i w określonej  sytuacji

prawnej, wszelkich wątpliwości należy dochodzić na drodze sądowej bowiem tym planem

w żaden sposób sprawy się nie przekreśli. Radny uważa, że należy przyjąć w końcu plan

zagospodarowania przestrzennego, a nie odwlekać decyzji na czas późniejszy. 

Radny K. Oktawiec nie wie też czy jest taki wymóg prawny, aby odpowiedzi na protest

udzielać 36 osobom zainteresowanym, czy nie wystarczy przekazać informacji jednej

osobie, która powiadamia wszystkich zainteresowanych. Radny prosi Pana Naczelnika

o parę zdań wyjaśnienia w tej sprawie. 

Pan Naczelnik J. Szprych potwierdził, iż odpowiedź przesłano do pierwszej osoby,

która była podpisana pod pismem z prośbą o przekazanie pozostałym mieszkańcom.

Ponadto pismo wnoszące tą uwagę było w imieniu mieszkańców osiedla Zacisze.
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Radny Pan M. Krzak zapytał czy mimo wszystko, jeśli ktoś składa protest na

danej  dzielnicy w sprawie miejscowego planu zagospodarowania, nie powinni być

wszyscy poinformowani. 

Pan J. Szprych wyjaśnił, iż nie jest to protest, bowiem nie ma już takiej

nomenklatury wnoszonych uwag – jest to uwaga do planu. Została ona wniesiona

zbiorowo przez mieszkańców i tak też została rozstrzygnięta. 

Odnośnie drogi Pan naczelnik wyjaśnił, iż kolejnym planem jaki w dniu dzisiejszy ma być

podejmowany jest zmiana planu zagospodarowania Owczej Góry, przygotowano ją

w związku z tym, że na osiedlu był zarezerwowany pas terenu przeznaczony pod tzw.

obwodnicę wschodnią  miasta. W związku z rezygnacją z takiego przebiegu obwodnicy

powyższy plan uległ zmianie i zaprojektowano drogę lokalną zbiorczą, która łączy się

z ulicą będącą na osiedlu Zacisze. 

Po wszelkich wyjaśnieniach Przewodniczący Pan J. Migdał postanowił poddać pod

głosowanie omawiany projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego między ulicami: Śląską, Karola

Miarki, Henryka Sienkiewicza, Kwiatową, Potokiem Jawornik, granicami miasta i ulicą

Mariańską w Kłodzku, druk nr 524. 

Głosowanie: za – 9,  przeciw – 6, wstrzymało się – 3. 

Uchwała przeszła i otrzymała nr LX/460/2006 (zał. nr 10).

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej obszaru „Owcza Góra” w
Kłodzku, druk nr 528 (zał. nr 11). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu

Przestrzennego radny Pan Z. Żerkowski poinformował, iż komisja zaopiniowała projekt

uchwały pozytywnie.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Głosowanie:  za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała przeszła i otrzymała nr LX/461/2006 (zał. nr 12).

Przerwa w obradach od godz. 1115 do godz. 1135

16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej

Kłodzko na 2006 rok, druk nr 525b (zał. nr 13).

Pani Henryka Popiel Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko wyjaśniła, iż projekt

powyższej uchwały rożni się tym od pierwotnego, iż otrzymano subwencję oświatową.

Wprowadza się Rozdział 758 jako różne rozliczenia i jest to kwota 14 812 zł, która

związana jest z dofinansowaniem kosztów odpraw nauczycieli zwalnianych w trybie art.

20 karta nauczyciela. Następna kwota, która powoduje zmianę strony pierwszej projektu

uchwały zawarta jest w dziale 801, otrzymano bowiem dotację na wprowadzenie od 1
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września 2006r. nauczanie języka angielskiego w pierwszych klasach szkoły podstawowej

jest to kwota 16 082 zł.

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan

M. Krzak poinformował, iż projekt uchwały druk nr 525b zaopiniowano pozytywnie. 

Wiceprzewodnicząca Pani C. Włodarczyk zapytała o środki dotyczące wykupu

gruntów pod potrzeby cmentarza komunalnego, bowiem na początku roku toczono

dyskusje o wysokość środków jakie trzeba zabezpieczyć na ten cel, a obecnie przesuwa

się te kwoty na inne zadania. 

Odpowiedzi udzielił Pan Bogdan Niemczuk – naczelnik Wydziału Inwestycji.

Poinformował,  iż środki które były przeznaczone na wykup gruntów pod cmentarz nie

mogą być zrealizowane ponieważ osoby fizyczne, które dysponują tymi gruntami nie

wyraziły zgody na wykup gruntów na normalnych zasadach, zatem urząd prowadzi

przygotowania do procedury związanej z wywłaszczeniem - w tym momencie

zaplanowane kwoty stały się środkami wolnymi i przesunięto je na realizację innych

zadań. 

Radny Pan W. Krzelowski w imieniu Komisji Edukacji i Kultury oraz społeczności

Szkoły Podstawowej nr 6 podziękował Panu burmistrzowi za zwiększenie środków na

remont dachu i sanitariatów w tejże placówce. 

Radna Pani J. Sudoł  złożyła podziękowania burmistrzom R. Lipskiemu

i J. Rudnickiemu za zabezpieczenie środków na płace dla pracowników administracji

i obsługi w placówkach oświatowych.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały znajdujący się na druku nr

525b.

Głosowanie:  za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała przeszła i otrzymała nr LX/462/2006 (zał. nr 14).

17. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkoli i zespołów

przedszkolno – żłobkowych, druk nr 526 (zał. nr 15).

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan W. Krzelowski

poinformował o pozytywnej opinii do powyższego projektu uchwały oraz do projektu

znajdującego się na druku nr 527.

Radny Pan M. Krzak zapytał  ile wynosi podwyżka opłat za świadczenia

przedszkoli

i zespołów przedszkolno – żłobkowych.

Pan burmistrz J. Rudnicki poinformował, iż jest to kwota 2 zł. 

W związku z tym, że więcej pytań nie stwierdzono Pan Przewodniczący poddał projekt

uchwały pod głosowanie.

Głosowanie:  za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
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Uchwała przeszła i otrzymała nr LX/463/2006 (zał. nr 16).

18. Podjęcie uchwały zmieniający uchwałę XLIII/359/2005 Rady Miejskiej w
Kłodzku
z dnia 27 października 2005r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy
materialnej
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy
Miejskiej
w Kłodzku, druk nr 527 (zał. nr 17).

Uwag i pytań nie stwierdzono, zatem Przewodniczący Pan J. Migdał poddał projekt

uchwały pod głosowanie.

Głosowanie:  za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała przeszła i otrzymała nr LX/464/2006 (zał. nr 18).

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lokalizacji salonu
gier na automatach, druk nr 530 (zał. nr 19).

Głos zabrał radny Pan Z. Żerkowski, który poinformował, iż spółka Fortuna

zwróciła się z wnioskiem o wydanie opinii na temat lokalizacji salonu gier na automatach,

Komisja zwracała się do burmistrza z prośbą o sporządzenie stosownej uchwały jednak

nie otrzymano jej, zatem na ostatnim posiedzeniu komisji grupa radnych sporządziła

projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dot. lokalizacji salonu gier na automatach.

W uzasadnieniu Pan Żerkowski podał,  iż wydanie opinii pozytywnej umożliwi

wnioskodawcy złożenie wniosku do ministra finansów na prowadzenie działalności

w zakresie gier na automatach, zapewni to Gminie Miejskiej Kłodzko dodatkowe miejsca

pracy oraz przychody z tytułu uiszczania przez spółkę Fortuna podatków i innych opłat.

Przewodniczący Komisji Pan Z. Żerkowski poinformował, iż opinia Komisji do

powyższego projektu uchwały jest pozytywna. Nie mniej jednak radny widzi, iż były

głosy wstrzymujące się dlatego też proponuje umieszczenie w projekcie uchwały zapisu,

iż Rada Miejska zastrzega sobie prawo zmiany opinii w sprawie lokalizacji salonu gier na

automatach w przypadku powtarzającego się zakłócenia porządku publicznego w miejscu

prowadzenia salonu gier. Pan Żerkowski podał, iż spółka dysponuje lokalem o wielkości

95 m2.

Pan burmistrz R. Lipski wyjaśnił, iż nie był przeciwko uruchomieniu tego typu

podmiotu w mieście Kłodzku. Ponadto nie ma takich kompetencji - to Rada Miejska

wyraża opinię.

Radny Pan W. Krzelowski zapytał czy przeprowadzono w tej sprawie konsultacje

społeczne. 

Radny Pan Z. Żerkowski wyjaśnił, iż nie było przeprowadzanych konsultacji

społecznych, dlatego też zaproponował poprawkę do projektu uchwały, aby w przypadku

powtarzających się zakłóceń porządku Rada ma prawo zmiany opinii.
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Radny Pan W. Dziopek stwierdził, iż należy się spodziewać, iż w momencie

uruchomienia salonu gier na dzielnicy spokoju nie będzie. Zatem uważa, że najpierw

należy zapytać mieszkańców o opinię, a potem podjąć decyzję.

Radny Pan K. Oktawiec jako jeden z podpisanych radnych pod projektem

uchwały wyjaśnił, iż jego celem było nie tyle opowiadanie się za pozytywną czy

negatywną opinią co za zakończeniem całej tej sprawy. Wniosek firmy Fortuna leży od

kilku miesięcy w Komisji i radnemu zależy, aby przed zakończeniem kadencji wydać tę

opinię. 

W temacie lokalizacji i funkcjonowania salonu gier w mieście Kłodzku wywiązała

się wśród radnych obszerna dyskusja. Część radnych stała na stanowisku, iż wymagane

są konsultacje społeczne z mieszkańcami w celu wyrażenia zgody na lokalizację salonu

gier. Sygnalizowano brak parkingu wokół lokalu, co również byłoby określonym

utrudnieniem dla mieszkańców. 

Radny Pan  W. Gacek wniósł o wycofanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii

dotyczącej lokalizacji salonu gier na automatach do czasu przeprowadzenia konsultacji

społecznych z mieszkańcami.

Inni radni uznawali, że nie można popadać w skrajność, że salon gier będzie wielkim

utrudnieniem dla mieszkańców, są przepisy które regulują funkcjonowanie określonych

lokalów, a w przypadku braku ich przestrzegania są służby, które dbają o zachowanie

porządku w mieście. 

Radny Pan Z. Żerkowski poinformował, iż z przeprowadzonych rozmów z wyborcami

wynika, iż są jak najbardziej za tym, aby mieli jakąś rozrywkę i aby lokal w określonym

miejscu powstał, radny wnioskuje, aby Rada wyraziła pozytywną opinię do lokalizacji

salonu gier na automatach.

Przewodniczący Pan J. Migdał uznał, iż wniosek radnego W. Gacka jest dalej idący

zatem poddał go  pod głosowanie.

Głosowanie: za – 11, przeciw – 1, wstrzymało się – 6. Wniosek przyjęto zatem

projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lokalizacji salonu gier

na automatach, druk nr 530 został wycofany z porządku obrad sesji.

W dalszej części przebiegu LX sesji powrócono do realizacji punktu 12 porządku obrad:

Wręczenie Panu Romanowi Lipskiemu Burmistrzowi Miasta Kłodzka Certyfikatu „System

Zarządzania Jakością” dla Gminy Miejskiej Kłodzko. 

Przewodniczący Rady Pan Józef Migdał przywitał Pana Wiesława Urbanka oraz Pana

Mirosława Baryluka przedstawicieli Międzynarodowej Organizacji Normalizacyjnej. 

Panowie wręczyli Certyfikat Polskiego Centrum Certyfikacji, które potwierdza, że Urząd

Miasta w Kłodzku stosuje system zarządzania jakością i spełnia wymagania normy PN EN

9001 – 2001 w zakresie wykonywania zadań administracji publicznej dla społeczności

gminy. Złożono gratulacje na ręce Pana Burmistrza. 
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Przedstawiciel Polskiego Centrum Certyfikacji podkreślił wysoki poziom zaangażowania

pracowników urzędu. Wyjaśnił przy tym, iż system zarządzania jakością jest takim

elementem, który pokazuje na zewnątrz jak działa dana organizacja – w tym przypadku

jest to urząd miejski w Kłodzku, pokazuje  dokumenty zapisu co się dzieje w danej

organizacji.   Polskie Centrum Certyfikacji ocenia czy sposób postępowania wg. normy

międzynarodowej jest skuteczny, przewidywalny, uporządkowany i systemowy. System

ISO jest o tyle specyficzny, który zawiera nadzorowanie nieprawidłowości działania,

zatem przyglądano się również temu w jaki sposób urząd reaguje na sytuacje

nieprawidłowe. Czyli system jakości nie jest tylko certyfikatem, który potwierdza, że ktoś

działa bezbłędnie, jest certyfikatem, który potwierdza, że jeżeli natrafi się na sytuację,

która zawiera elementy nieprawidłowości, błędów, problemów to, że ta organizacja, która

posiada certyfikat potrafi te nieprawidłowe zachowania i sytuacje wyraźnie pokazać i

podjąć działania, które doprowadzą do rozwiązania tych nieprawidłowości.

Certyfikat jest ważny przez 3 lata. Na zakończenie pogratulowano pracownikom urzędu

oraz Panu Burmistrzowi za osiągnięty cel.

Podziękowania dla Polskiego Centrum Certyfikacji złożył w imieniu swoim,

kierownictwa i pracowników urzędu Pan Burmistrz R. Lipski. Przy czym Pan burmistrz

poinformował, iż w dniu wczorajszym odebrano wyróżnienie dla Urzędu Miasta w Kłodzku

za podjęcie dodatkowego wyzwania tj. realizacji zadań fakultatywnych w ramach Akcji

Przejrzysta Polska. Pana burmistrz bardzo serdecznie podziękował Pani radnej Celinie

Włodarczyk, która zdopingowała do tego, aby Gmina Miejska Kłodzka przystąpiła do tej

akcji.

Na zakończenie burmistrz podziękował całej załodze urzędu oraz wszystkim osobom,

które były zaangażowane do przygotowania i ostatecznej oceny otrzymania certyfikatu.

Do podziękowań i gratulacji dołączył Pan J. Migdał Przewodniczący Rady Miejskiej

w Kłodzku.

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej  na roboty budowlane
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na terenie
Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 531 (zał. nr 20).

Przewodniczący Komisji Budżetu radny Pan M. Krzak poinformował o

pozytywnej opinii dot. powyższego projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowanie:  za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała przeszła i otrzymała nr LX/465/2006 (zał. nr 21).

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan W. Dziopek odczytał interpelacje jakie wpłynęły od

ostatniej sesji oraz udzielone odpowiedzi burmistrza.
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Treści interpelacji radnych i odpowiedzi burmistrza znajdują się do wglądu w biurze Rady

Miejskiej.

Pani Wiceprzewodnicząca C. Włodarczyk zapytała Pana burmistrza jaki wpływ ma

lokator na uszkodzone urządzenie wodne, który jest najemcą lokalu na piętrze IV i III

podczas kiedy awaria urządzenia wodnego występuje na piętrze II.

Pan burmistrz R. Lipski stwierdził,  iż jeżeli lokatorzy korzystają z toalety na II

piętrze i widzą awarię spłuczki winni natychmiast interweniować w ZAMG. Bowiem

dyrektor spółki ZAMG nie jest w stanie upilnować wszystkich toalet.

Pani radna twierdzi, że ci lokatorzy z piętra III i IV nie mają wpływu na to, że ktoś

zlekceważył sobie sprawę na I piętrze.

Pan burmistrz stwierdził, iż tej sprawy nie jest w stanie rozstrzygnąć na sesji, jest

ona zbyt szczegółowa i wymaga wglądu do dokumentacji i oceny sprawy na miejscu. 

Radny Pan Z. Duda zapytał o status prawny ul. Lisiej i kiedy będzie ona

wyremontowana.

Pan burmistrz wyjaśnił, iż przygotowywana jest dokumentacja w sprawie ul. Lisiej,

zlecona przez Agencję Rynku Rolnego w momencie jej ukończenia będzie znana kwota

remontu. Agencja przystąpi do remontu tej części drogi, która zawarta jest w

porozumieniu pomiędzy miastem, a Agencją - wówczas miasto przejmie drogę i dokończy

jej remont.

22. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Nie stwierdzono. 

23. Sprawy różne.

Burmistrz Pan R. Lipski złożył serdeczne podziękowania dla Przewodniczących Rady

Miejskiej i wszystkich radnych za czteroletnią współpracę i za wszelkie podjęte decyzje. 

Pan burmistrz złożył również podziękowania kierownictwu i naczelnikom urzędu za

czynne uczestnictwo w posiedzeniach poszczególnych komisji rady, za udzielanie

wszelkich wyjaśnień, które ułatwiały pracę i podjęcie określonych decyzji podczas  sesji. 

Radny Pan Z. Duda poruszył temat ronda w Kłodzku, na którym w dniu dzisiejszym

doszło do kolejnego wypadku. Pan radny zapytał czy nie należałoby rozważyć zrobienia

objazdu od Złotego Stoku w kierunku Kamieńca Ząbkowickiego w celu ominięcia  tego

nieszczęsnego ronda. 

Pan burmistrz R. Lipski nie wie jakie decyzje zapadną, bowiem w dniu jutrzejszym

o godz. 8:30 zwołuje naradę z udziałem Powiatowej Komendy Policji, Inspekcji

Transportu Samochodowego, Generalnej Dyrekcji Dróg i Straży Granicznej w celu

rozważenia podjęcia wszelkich działań, aby teren wokół ronda stał się bezpieczny.

Głos zabrała mieszkanka Kłodzka Pani Beata Raczyńska, która w dniu

dzisiejszym bezpośrednio uczestniczyła w wypadku. W swojej wypowiedzi stanowczo
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podkreśliła jak bardzo niebezpieczny jest teren wokół ronda, ma tam zakład pracy do

którego codziennie dojeżdża co staje się dla niej coraz większym zagrożeniem. Pani

Raczyńska była świadkiem jak jej klientka po opuszczeniu zakładu zginęła pod kołami

ciężarówki. Zwróciła się z gorącym apelem do władz miasta o konkretne interwencje

i zaangażowanie w celu poprawy bezpieczeństwa w obszarze ronda.

W tym temacie wywiązała się gorąca dyskusja. wszyscy jednoznacznie podkreślali,

iż muszą być podjęte określone działania, które do czasu wybudowania obwodnicy

poprawią bezpieczeństwo w okolicy ronda. Pan burmistrz zaprosił wszystkich chętnych do

uczestnictwa  w jutrzejszym spotkaniu, na które zaproszono przedstawicieli instytucji,

które są kompetentne i odpowiedzialne za stan i bezpieczeństwo na drogach.

Następnie głos zabrała Pani Maria Pryciak, mieszkanka ul. Piastowskiej. Po raz

kolejny poruszyła problem funkcjonującej w sąsiedztwie nielegalnej myjni

samochodowej. Urządzenia, którymi są czyszczone samochody emitują dźwięki o bardzo

dużym natężeniu i częstotliwości czemu towarzyszy intensywny smród rozpuszczalników.

Pani M. Pryciak podkreśla, iż taki stan rzeczy bardzo utrudnia życie i normalne

funkcjonowanie w sąsiedztwie takiej działalności. Prosi zatem ponownie o skuteczną

interwencję w tej sprawie.

Pani M. Pryciak przedłożyła nagranie na płycie CD, które obrazuje całą sytuację, stanowi

ono załącznik do protokołu.

Pani Wiceprzewodnicząca C. Włodarczyk przeprosiła Panią M. Pryciak w imieniu

radnych, którzy interweniowali w tej sprawie, za taki stan rzeczy. Radni interweniowali

jednak sprawa utknęła na szczeblu niezależnym od Radnych.

Pani M. Pryciak podziękowała Paniom radnym C. Włodarczyk i L. Karbownik oraz

Panom  radnym: Z. Dudzie, M. Krzakowi za interwencje w jej sprawie.

Radny Pan M. Krzak zasugerował, aby burmistrz rozważył możliwość wskazania

innej lokalizacji myjni samochodowej.

Głos w sprawie zabrał Komendant Straży Miejskiej Pan Piotr Występski.

Poinformował, iż sytuacja  Pani M. Pryciak jest straży miejskiej doskonale znana. Od 2,5

roku prowadzona jest na ul. Piastowskiej działalność gospodarcza, Straż Miejska ze

swojej strony odnotowywała wszystkiego rodzaju interwencje. W tym roku udało się

skierować sprawę do Sądu Grodzkiego, który uznał osobę prowadzącą działalność

gospodarczą winną zarzucanych czynów. Wyrok jest nieprawomocny. Na dzień dzisiejszy

strona odwołała się od wyroku do sądu wyższej instancji, który skierował sprawę do

ponownego rozpatrzenia do sądu pierwszej instancji. Odbyła się już pierwsza sprawa,

gdzie sąd zarządził wizję lokalną nie określając terminu. Z doświadczenia Pan Komendant

twierdzi, że skoro ktoś już był raz uznany winnym to kwestia  winy jest jednoznaczna, a

zgromadzony przez straż materiał dowodowy jest niepodważalny – co potwierdził wyrok

sądu I instancji, kwestia może dotyczyć ewentualnie obniżenia kwoty  grzywny, ale sądy
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są niezawisłe i różnie to bywa. Ze strony straży miejskiej  zrobiono wszystko co było

możliwe. 

Zastępca burmistrza Pan L. Michalski wyjaśnił, iż nie jest taka prostą sprawą

zaproponowanie komuś innego lokalu użytkowego ponieważ są one zagospodarowywane

w trybie przetargu. Sprawa jest niezwykle trudna i złożona, jednak konsekwentne prawne

działania, które są prowadzone może wreszcie doprowadzą do tego, że właściciel

zrozumie, że nie może prowadzić takiej działalności gospodarczej bo zbyt drogo będzie

go to kosztowało.

Następnie Pan burmistrz L. Michalski poinformował, iż art. 37 ust. 8 ustawy z dnia 27

marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym nakłada na burmistrza

obowiązek przedstawiania okresowo odpowiednio do potrzeb lecz co najmniej raz w roku

na sesji rady gminy informacji o zgłoszonych żądaniach w zakresie odszkodować za

poniesioną rzeczywistą szkodę, wykupienia nieruchomości lub jej części, bądź też wypłaty

odszkodowań z tytułu obniżenia wartości nieruchomości oraz wdanych decyzjach

o ustaleniu jednorazowej opłaty za wzrost wartości nieruchomości w związku

z uchwaleniem planu miejscowego albo jego zmiany. W związku z tym, że na rok bieżący

w budżecie zaplanowano dochody w wysokości 100 000 zł. przeprowadzone zostały

stosowne postępowania administracyjne i wydano decyzje w sprawie ustalenia

jednorazowej opłaty za wzrost wartości nieruchomości.

Pan L. Michalski odczytał informację Burmistrza Miasta, która stanowi załącznik nr 22

do protokołu.

Zastępca burmistrza Pan L. Michalski wszystkim radnym serdecznie podziękował

za dotychczasową współpracę. Była to dobra i owocna współpraca, która przyniosła

miastu i jego mieszkańcom wiele dobrego. Życzy sukcesów w przyszłości, a tym, którzy

startują ponownie w wyborach do samorządu życzy burmistrz powodzenia bowiem

uważa, że doświadczenie dotychczas  zdobyte  z pewnością przyda się w przyszłej pracy

w Radzie.

Wiceprzewodnicząca rady Pani C. Włodarczyk podziękowała burmistrzowi

L. Michalskiemu za życzenia po czym przystąpiła do realizacji porządku obrad sesji. 

Pani radna złożyła informację o przeprowadzonej analizie oświadczeń majątkowych, i tak

Przewodniczący Rady stwierdza, że wszystkie osoby złożyły oświadczenia majątkowe

w terminie, żadnym w oświadczeń majątkowych nie stwierdził błędów formalnych, jeśli

takie wystąpią to w tej kwestii wypowie się Urząd Skarbowy. 

W imieniu urzędu miasta oświadczenia majątkowe miał obowiązek przyjąć Pan burmistrz

było ich 33. Burmistrz przyjął te oświadczenia, dotyczyły one wszystkich pracowników

zatrudnionych na stanowiskach kierowników jednostek budżetowych bądź naczelników

wydziałów organizacyjnych urzędu miasta. W przypadku samego burmistrza

oświadczenie zostało złożone Wojewodzie Dolnośląskiemu. 
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Usterki stwierdzono u Pana burmistrza L. Michalskiego, Pana naczelnika J. Szprycha

u Pana R. Tomczaka, u Pani Dyrektor OPS, Pani Dyrektor Biblioteki, u Pani

Cudzanowskiej i u Pana Prezesa ZAMG Z. Dunina Mikulskiego. 

Natomiast Wojewoda przyjął dwa oświadczenia majątkowe: Burmistrza Miasta Kłodzka

oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej. W przypadku Przewodniczącego Rady Miejskiej

nieprawidłowości nie stwierdzono, natomiast w u Pana Burmistrza w części A pkt. VII nie

podano dochodów osoby zobowiązanej do złożenia oświadczenia nie podano również

dochodów małżonki ujętych w zeznaniu podatkowym PIT 37, dochody te zgodnie z art.

32 §2 ustawy z dnia 25.02.1964 kodeks rodzinny i opiekuńczy wchodzą w skład

małżeńskiej wspólności majątkowej, w pkt. IX nie określono czy samochód osobowy

marki Volkswagen Passat stanowi majątek odrębny jednego ze współmałżonków lub

objęty jest małżeńską wspólnotą majątkową.

Opisane nieprawidłowości w sporządzeniu oświadczenia majątkowego były  przedmiotem

sprawozdania z analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 2005r.

Radny Pan W. Krzelowski w imieniu radnych Klubu Platformy Obywatelskiej

podziękował Panom Przewodniczącym, Kolegom Radnym, Panu Burmistrzowi i jego

Urzędowi i wszystkim współpracownikom za czteroletnią współpracę. 

Podziękowania za pracę w radzie złożyli również radni. J. Kobak, Z. Duda, i K.

Kubit.

Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący Rady Pan Józef Migdał. 

Dziękuję Paniom i Panom radnym oraz pracownicom Biura Rady Miejskiej za czteroletnią

pracę. Dziękuję Panom Burmistrzom za współpracę z Radą Miejską , dziękuję Panom

i Paniom naczelnikom oraz pracownikom urzędu za dostarczane solennie dokumenty dla

radnych i komisji, dziękuje za współpracę dyrektorom i prezesom gminnych jednostek

organizacyjnych oraz wszystkim ludziom dobrej woli, którzy przyczynili się do poprawy

pracy całej gminy. Przepraszam wszystkich, którym działaniem swoim przysporzyłem

przykrości, zapewniam, że nie czyniłem tego nigdy celowo z jakimkolwiek zamiarem.

  
24. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Józef

Migdał zamknął LX sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam LX sesję Rady Miejskiej

w Kłodzku”. 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1325. 
Czas trwania sesji  3 godz. i 20 min. (1000 – 1325).

Protokół sporządziła: Barbara Gargasz

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Kłodzku
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